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Protokół Nr X/11 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej 29 czerwca  2011 r. 

 
Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miasta i trwała  od 14.00 do 18.50 
Nieobecna – usprawiedliwiona – radna  Halina Fogel. 
Ponadto z powodu urlopu wypoczynkowego w sesji nie uczestniczył prezydent miasta Tomasz 
Wantuła.  
 
Ad. 1.  
Sesję otworzyła i prowadziła przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Czeczot. 
Stwierdzając prawomocność obrad poinformowała, że na statutową liczbę 23 radnych  
w obradach uczestniczy 17  radnych.  
 
Następnie odbyła się krótka uroczystość z okazji przejścia na emeryturę p. Marii A. 
Kowalskiej, kierownika Biura Rady Miasta.  
Ponadto Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Czeczot odczytała: 
- list włodarzy miasta partnerskiego Smiła do mieszkańców Kędzierzyna-Koźla 
z okazji obchodów Dni Miasta Kędzierzyna-Koźla. 
- zaproszenie dla Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, wraz z osobami 
towarzyszącymi, na  obchody Dni Miasta Smiła, które odbędą się  10 września br.  
 
Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, prowadząca obrady Elżbieta 
Czeczot przedstawiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 7  pn. Stan 
szkolnych obiektów sportowych i plany w tym zakresie na przyszłość.  
Uzasadniając wniosek poinformowała, że również Komisja Oświaty, Kultury i Kultury 
Fizycznej postanowiła zapoznać się ze stanem szkolnych obiektów sportowych 
w miesiącu wrześniu, tj. gdy zostaną zakończone zaplanowane na okres wakacji prace 
remontowe. 
W dalszej części poinformowała radnych, że zespół powołany przez Prezydenta 
Miasta, zakończył prace projektowe nad „Strategią Rozwoju Oświaty Miasta 
Kędzierzyn-Koźle na lata 2011-2015”. Projekt ten jest dostępny na stronie głównej 
Urzędu Miasta. Wszelkie uwagi i wnioski można składać do 15.07.2011 na skrzynkę 
e-mail lub pisemnie na adres Urzędu Miasta.  
 
Następnie Z-ca Prezydenta Ewa Dudzińska zgłosiła wnioski: 
- o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kędzierzyn-Koźle w części 
dotyczącej obszaru ograniczonego ulicami Jana Kochanowskiego, Ignacego 
Łukasiewicza i Piastowską. (projekt uchwały został ujęty w porządku obrad jako 
punkt 8.9. ) 

 
- o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: 
1) w sprawie przyjęcia i wdrożenia programu pomocy społecznej pn. Program 

aktywizacji społeczno-zawodowej bezrobotnych „Nowe Szanse” 
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2) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej, zasad poboru i terminu jej płatności, zarządzenia poboru opłaty targowej 
w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso 
oraz zwolnień z opłaty targowej na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle 

3) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie 
dofinansowania działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kędzierzynie-
Koźlu  

 

Halina Mińczuk poprosiła o uzasadnienie wniosku o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kędzierzyn-Koźle w części dotyczącej obszaru ograniczonego ulicami Jana 
Kochanowskiego, Ignacego Łukasiewicza i Piastowską. Jednocześnie poinformowała, 
że projekt ten został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Urbanistyki, 
Architektury i Środowiska Naturalnego.  
 
Wniosek uzasadniła Ewa Dudzińska Z-ca Prezydenta Miasta i Janusz Kaczmarczyk, z-
ca Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego  
– z wypowiedzi wynika, że zapisy obecnego planu w stosunku do nowych obniżają  
wartość jednej z działek. W związku z tym właściciel tej działki może wystąpić 
z roszczeniem do gminy  o odszkodowanie. Aby uniknąć tego typu sytuacji prezydent 
postanowił uwzględnić uwagi właściciela działki i wprowadzić niewielka korektę do 
planu. 
 
Adam Sadłowski podzielił się obawami, że właściciel działki zamierza sprzedać ją pod 
market, a po wprowadzeniu korekty do planu otworzy się taka możliwość. Wyraził 
zdziwienie, że temat ten ponownie wróci pod obrady komisji. 
 
Następnie prowadząca obrady Elżbieta Czeczot poddała pod głosowanie kolejno: 
1) wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 7. pn. Stan szkolnych obiektów 

sportowych i plany w tym zakresie na przyszłość.  
„za” oddano 17 głosów, tj. wniosek został przyjęty jednogłośnie 
 
2) wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 8.9. dot. projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Kędzierzyn-Koźle w części dotyczącej obszaru ograniczonego ulicami Jana 
Kochanowskiego, Ignacego Łukasiewicza i Piastowską. 

„za” oddano 17 głosów, tj. wniosek został przyjęty jednogłośnie 
 
3) wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

i wdrożenia programu pomocy społecznej pn. Program aktywizacji społeczno-
zawodowej bezrobotnych „Nowe Szanse” 

„za” oddano 16 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się: 1 głos 
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4) wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, zasad 
poboru i terminu jej płatności, zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze 
inkasa, określenia inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso oraz 
zwolnień z opłaty targowej na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle 

„za” oddano 18 głosów, tj. wniosek został przyjęty jednogłośnie 
 
5) wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie 
dofinansowania działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kędzierzynie-
Koźlu  

„za” oddano 18 głosów, tj. wniosek został przyjęty jednogłośnie 
  
6) porządek obrad  sesji Nr X uwzględniający wnioskowane zmiany: 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos 
 
Po wprowadzeniu przegłosowanych przez Radę zmian porządek dzienny sesji Nr X 
przedstawia się jak niżej:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji i przekształcenia Miejskiego Zakładu 

Komunikacyjnego w Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością, 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 
Miasta Kędzierzyn-Koźle, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Kędzierzyn-Koźle oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1. ustalenia statutów żłobków prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle 
2. nadania statutu Zespołowi Szkolno-Przedszkolnemu Nr 1 w Kędzierzyn-Koźlu, 
3. nadania statutu Publicznemu Gimnazjum nr 6 w Kędzierzynie-Koźlu, 
4. zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w mieszkaniach chronionych w Kędzierzynie-Koźlu 
5. zaopiniowania przekształcenia ZOZ w Białej polegającego na likwidacji 

Medycznego Laboratorium Diagnostycznego 
6. zaopiniowania przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach polegającego na 
ograniczeniu udzielanych świadczeń zdrowotnych, 

7. wyrażenia opinii dot. podwyższenia kapitału zakładowego  MZEC 
w Kędzierzynie-Koźlu Spółki z o.o. wniesienia wkładu na pokrycie tego 
podwyższenia i objęcia udziałów w zamian za wniesiony wkład, 

8. wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego Miejskich 
Wodociągów i Kanalizacji w Kędzierzynie-Koźlu Spółki z ograniczoną 
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odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia 
udziałów w zamian za wniesiony wkład, 

9. udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym budynku 
mieszkalnym wielorodzinnym, zlokalizowanym przy ul. Targowej 13-15 
w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków województwa 
opolskiego, 

10. udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym budynku 
mieszkalno-usługowym, zlokalizowanym przy ul. Piastowskiej 5 w 
Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego, 

11. udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym budynku 
mieszkalno-usługowym, zlokalizowanym przy ul. Rynek 1 w Kędzierzynie-
Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego, 

12. udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym kościele 
parafialnym p.w. św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Kędzierzynie-Koźlu, 
wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego, 

13. udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowych 
obiektach zlokalizowanych przy ul. Orkana 14 w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanych 
do rejestru zabytków województwa opolskiego, 

14. przyjęcia i wdrożenia programu pomocy społecznej pod nazwą Program 
aktywizacji społeczno – zawodowej bezrobotnych „Nowe Szanse” na rok 2011. 

15. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej, zasad poboru i terminu jej płatności, zarządzenia poboru opłaty 
targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia 
za inkaso oraz zwolnień z opłaty targowej na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle 

16. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-
Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności Warsztatów Terapii 
Zajęciowej w Kędzierzynie-Koźlu  

8. zmian w budżecie miasta na rok 2011 
9. zmian w wieloletniej prognozie finansowej 
10. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na zgłoszone 

interpelacje i zapytania. 
11. Wolne wnioski 
12. Zakończenie obrad. 
 
  
Ad. 2. 

Radni nie wnieśli uwag do protokółu Nr IX/11 z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle odbytej 30 maja 2011 r.. W związku z powyższym przewodnicząca Rady 
Miasta Elżbieta Czeczot stwierdziła przyjęcie protokółu. 
 
Ad. 3. 
Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady oraz korespondencji 
w okresie międzysesyjnym przedstawiła Elżbieta Czeczot Przewodnicząca Rady 
Miasta.  

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawiła Ewa Dudzińska, Z-ca Prezydenta Miasta..  

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji i przekształcenia Miejskiego Zakładu 
Komunikacyjnego w Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością, 
(wraz z projektem uchwały radni otrzymali opracowanie pt. Procedura i harmonogram 
zmiany formy organizacyjno-prawnej Miejskiego Zakładu Komunikacji w Kędzierzynie-
Koźlu” wykonane przez Spółkę CENTRUM KONSULTINGU BUSINESS EXPERT sp. z o.o. 
sp. k. w Poznaniu. 
 
Prowadząca obrady Elżbieta Czeczot poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu 
trzech komisji problemowych, tj. finansowo-gospodarczej, prawno-administracyjnej 
oraz strategii i rozwoju przyjęto sugerowane przez Ryszarda Pacułta zmiany: 
- w § 1.2. wyrażenie „którego” zastąpić na „których”, 
-  § 2.1. otrzymał brzmienie „Spółka powstała w wyniku przekształcenia Miejskiego 
Zakładu Komunikacyjnego w Kędzierzynie-Koźlu wstępuje we wszystkie prawa i 
obowiązki związane z jego działalnością”.  
Komisje jednogłośnie (12 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
wraz z przyjętymi sugestiami. 
 
Następnie głos zabrał p. Kazimierz Łątkowski przedstawiciel CENTRUM 
KONSULTINGU BUSINESS EXPERT sp. z o.o. sp. k., z siedzibą w Poznaniu. Na 
wstępie poinformował, że procedowana uchwała jest wynikiem wykonania zapisów 
trzech ustaw, tj. : 
- o finansach publicznych,  
- o publicznym transporcie zbiorowym, która weszła w życie 1 marca br. i która 
zmienia system  
- o gospodarce komunalnej, która wymienia formy organizacyjno prawne, w których 
taka działalność może być prowadzona.  
Po omówieniu uregulowań prawnych zawartych w ww. ustawach a związanych z 
procedowaną uchwałą objaśnił i uzasadnił potrzebę likwidacji i przekształcenia 
Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego w Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę 
z ograniczoną odpowiedzialnością. Na zakończenie podkreślił, nieuchronność podjęcia 
przez Radę powyższej decyzji. 
 
Po wysłuchaniu przedstawiciela poznańskiej firmy, prowadząca obrady Elżbieta 
Czeczot otworzyła dyskusję. 
 
Adam Sadłowski poprosił o informację na temat dotychczasowych dokonań Spółki. 
 
Kazimierz Łątkowski poinformował, że firma którą reprezentuje, a w której pracuje od 
21 lat jest jedną z najstarszych firm na polskim rynku konsultingu komunalnego. Do 
tej pory firma działała w ponad 700 gminach, przy ok. 1600 projektach. W tym czasie 
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dokonano ok. 400 przekształceń zakładów budżetowych różnych branż, w tym ok. 40 
w branży komunikacyjnej. Nie zna przypadku by któraś z tych spółek została 
zlikwidowana w sensie niewypełniania parametrów ekonomicznych. Natomiast jeżeli 
chodzi o prywatyzację to zdarzały się w branży ciepłowniczej, wodociągowej i 
odpadowej. 
 
Zbigniew Barszcz wyraził zadowolenie z powodu finalizowania prac nad zmianą 
formy organizacyjno-prawnej MZK. Zwrócił uwagę na pogarszającą się od wielu lat  
kondycję finansową MZK, co skutkowało wyższymi dotacjami z budżetu miasta. 
Wyraził żal, że dopiero głębokie zmiany w mieście, w tym zmiana władzy stworzyły 
warunki do zrealizowania decyzji o przekształceniu Miejskiego Zakładu 
Komunikacyjnego w Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością. Na zakończenie zachęcił radnych do poparcia projektu uchwały. 
 
Stanisław Gładysz zwrócił uwagę na mnogość aktów prawnych związanych z 
przedmiotem ekspertyzy oraz na napiętą procedurę restrukturyzacji i likwidacji MZK. 
Podkreślił, że wyjaśnienia p. Kazimierza Łątkowskiego na wspólnym posiedzeniu 
komisji problemowych były szczegółowe i gruntowne, a potwierdzeniem tego jest 
pozytywna opinia komisji, podjęta jednogłośnie,  popierająca projekt uchwały. W 
związku z tym zwrócił się do prowadzącej obrady o poddanie projektu uchwały pod 
głosowanie. 
 
Grzegorz Mankiewicz odnosząc się do wypowiedzi Zbigniewa Barszcza przypomniał, 
że Rada w ostatnich latach wielokrotnie dyskutowała temat prywatyzacji MZK. 
Zwrócił również uwagę, że przekształcenie ww. zakładu nie jest równoznaczne z 
zaniechaniem jego finansowania z budżetu miasta. Powstaną nowe możliwości 
pozyskiwania przychodów do spółki a zadaniem zarządu spółki będzie pozyskać ich  
jak najwięcej. Na zakończenie nawiązał do informacji w mediach na temat koncepcji 
przeniesienia zajezdni MZK poza centrum miasta - poprosił o informację na temat 
planowanej nowej lokalizacji oraz przyczyn podjęcia takiej decyzji.  
 
Z-ca Prezydenta Miasta Ewa Dudzińska poinformowała o planowanym na dzień 
30.06. spotkaniu, na którym będą analizowane propozycje lokalizacji MZK. Wydział 
Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego został zobowiązany do 
przeanalizowania terenów gminnych pod kątem ich wykorzystania na potrzeby MZK. 
Rozważana jest możliwość przeniesienia w jedno miejsce całej bazy lub 
zlokalizowania jej w dwóch miejscach na terenie miasta. Wygospodarowane tereny po 
placu manewrowym i parkingach można by wykorzystać na inne inwestycje gminne. 
Na zakończenie poinformowała o planach pozyskania przez gminę terenu po byłym 
tartaku, znajdującym się w sąsiedztwie MZK. (prowadzone są rozmowy z 
właścicielem terenu na temat zamiany działek).  
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z prośbą o przedstawienie Radzie informacji na 
temat kosztów zmiany lokalizacji MZK. Zgodził się, że obecna lokalizacja w centrum 
miasta nie jest dobra, jednak należy się zastanowić czy w obecnej sytuacji gminę stać 
na tego typu przedsięwzięcie. Na zakończenie zaproponował aby w przypadku 
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zdecydowania się na sprzedaż terenu po MZK, transakcję tę poprzedzić analizą gleby. 
 
Ewa Dudzińska, Z-ca Prezydenta Miasta zapewniła, że ewentualna decyzja o 
przeniesieniu bazy MZK nie będzie podjęta pochopnie lecz po przeanalizowaniu 
skutków finansowych.  Jeżeli nie uda się przenieść całej bazy to brana jest 
ewentualność stworzenia parkingu dla autobusów w jednym lub dwóch miejscach. 
Zgodziła się również z sugestią przeprowadzenia badań gleby. 
 
Rafał Olejnik zwrócił uwagę, że materiały przekazane radnym nie zawierają analizy 
finansowej. W związku z tym poprosił o informację w jakim czasie można spodziewać 
się zmniejszenia dotacji dla MZK. Jednocześnie zaznaczył, że zdaje sobie sprawę że 
gmina będzie musiała podwyższyć kapitał spółki po to aby mogła ona usamodzielnić 
się.  
 
Kazimierz Łątkowski przypomniał, że MZK zakończył ubiegły rok ze stratą 850tys. 
zł. natomiast strata na dzień dzisiejszy określana jest na ponad 1 mln. zł. Kwotę tą 
należy uzupełnić. W dalszej części podkreślił, że przekształcenie zakładu 
budżetowego w spółkę  nie spowoduje powstania oszczędności. Zwrócił uwagę, że  
wkrótce radni w ramach ustawy o zbiorowym transporcie będą procedowali 
zrównoważony plan transportu na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle, gdzie zostanie 
ustalony zakres, standard i jakość przewozów. Są to elementy generujące koszty. Jego 
zdaniem proste rezerwy w tym zakładzie już się prawie wyczerpały. W dalszej części 
wypowiedzi zwrócił uwagę, że cena paliwa w ciągu roku wzrosła o 30%. Ponadto są 
czynniki niezależne od zakładu np. koszt biletu ustala Rada, systematycznie spada 
liczba pasażerów (jest to tendencja nie tylko w Kędzierzynie-Koźlu, lecz również w  
innych miastach, za wyjątkiem Warszawy). Tak więc problem wydolności 
ekonomicznej transportu publicznego leży w dobrze skrojonej sieci komunikacyjnej i 
standardzie usług. W dalszej części wypowiedzi powołując się na nowe regulacje 
prawne omówił uwarunkowania mające wpływ na wysokość  rekompensaty. 
 
Rafał Olejnik poprosił o informację czy na podstawie wykonanych analiz  jest 
możliwość określenia o ile zwiększy się przychód zakładu w związku z nowymi 
możliwościami pozyskania dodatkowych przychodów,  powstałymi po przekształceniu 
w spółkę. 
 
Kazimierz Łątkowski, po wyjaśnieniu  prawnych kwestii mających wpływ na 
wysokość rekompensaty, uzasadnił stanowisko, że liczenie w tej chwili jakie będą 
dodatkowe przychody mija się z celem. W dalszej części odpowiadając na kolejne 
pytanie Rafała Olejnika w sprawie wykonania analizy struktury przychodów w 
kontekście zmiany formy organizacyjno-prawnej podmiotu, poinformował że  taka 
analiza nie była wykonana, gdyż celem dzisiejszej uchwały jest przystosowanie 
podmiotu (MZK) do zmieniającego się prawa. Zwrócił również uwagę, że jeżeli Rada 
podejmie procedowaną uchwałę, to nowy zarząd będzie musiał opracować taką 
analizę. Na zakończenie poinformował, że firma konsultingowa  sporządziła analizę za 
okres trzech ostatnich lat jednak była ona sporządzona pod potrzeby wyliczenia 
rekompensaty. 
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Grzegorz Chudomięt nawiązując do informacji p. Kazimierza Łątkowskiego dot. 
liczby przekształconych zakładów budżetowych w spółki poprosił o dane na temat  
kondycji finansowej tych spółek, jakie kwoty dopłacają do nich gminy w formie 
rekompensaty. 
 
Kazimierz Łątkowski poinformował, że nie ma wiedzy aby któraś z przekształconych 
spółek ogłosiła upadłość. W dalszej części wypowiedzi omówił różnice dot.  zasad 
funkcjonowania i struktury kosztów  zakładu budżetowego i  spółki.  
 
W związku z tym, że wyjaśnienia p. Kazimierza Łątkowskiego nie spełniły oczekiwań 
Grzegorza Chudomięta zwrócił się on z pytaniem do Artura Widłaka, Z-cy Prezydenta 
Miasta – poprosił o informację na temat ukierunkowania działań i celu jaki gmina chce 
osiągnąć. 
 
Artur Widłak, Z-ca Prezydenta Miasta na wstępie przypomniał dane z ostatnich trzech 
lat dot.  dotacji z budżetu miasta na rzecz MZK. Zwrócił również uwagę na ogrom 
pracy jaką należy wykonać organizując lokalny transport zbiorowy na obszarze Gminy 
po utworzeniu spółki (np. dostosowanie linii komunikacyjnych do lokalizacji osiedli 
miasta). Wskazując na cele przekształcenia MZK w spółkę wyjaśnił, że oprócz chęci 
zracjonalizowania funkcjonowania tego zakładu, powodem są nowe regulacje prawne 
dot. zasad finansowania. 
 
Grzegorz Peczkis poprosił o odpowiedź, czy miasto poszerzając zakres usług w spółce 
MZK (np. otwierając myjnię)  może  zniszczyć inne tego typu zakłady usługowe już 
funkcjonujące. 
 
Kazimierz Łątkowski powołując się na ustawę o gospodarce komunalnej uzasadnił 
stanowisko, że gmina nie powinna konkurować w działalności z mieszkańcami. 
Ponadto zwrócił uwagę na zapis w § 1 ust. 2 projektu uchwały, gdzie określone są cele 
powstania spółki. 
 
Andrzej Kopeć również podzielił się obawami, że gmina będzie wykonywała usługi na 
rynku po cenach niższych niż wynikałoby to z rachunku ekonomicznego. W dalszej 
części nawiązując do pytania Grzegorza Chudomięta zmodyfikował jego treść prosząc 
o informację p. Kazimierza Łątkowskiego, czy firma konsultingowa której jest 
przedstawicielem, prowadziła obserwację przekształconych zakładów, a jeżeli tak 
jakie spostrzeżenia wynikają z tych obserwacji. 
 
Kazimierz Łątkowski na wstępie zaznaczył, że firma prowadziła audyt jedynie na 
zamówienie gmin oczekujących np. wskazówek dotyczących  dalszej  restrukturyzacji. 
Podał przykłady propozycji restrukturyzacji. W dalszej części – przyjmując założenie  
wykonania wszystkich czynności racjonalizujących koszty wewnątrz zakładu - 
podkreślił i uzasadnił dwie możliwości działania w zakresie komunikacji miejskiej, tj. 
cena biletu i koszty układu komunikacyjnego. Natomiast inne rzeczy w strukturze 
kosztów są niezależne od zakładu  (np. cena materiałów pędnych, koszty osobowe 
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łącznie z pochodnymi). 
 
Andrzej Kopeć upewnił się, że p. Kazimierz Łątkowski nie jest wstanie sformułować 
zdania typu „na przykładzie naszego doświadczenia przekształcenie w spółkę z o.o. 
według naszych danych przynosi oszczędności w gminie w kwocie  ....” 
 
Kazimierz Łątkowski – potwierdził. W dalszej części podzielił się swoimi 
spostrzeżeniami z okresu 21 lat pracy z samorządami i bywaniu w ciągu roku na 
kilkunastu spotkaniach o podobnym charakterze jak dzisiejsze . Zwrócił uwagę, że 
zawsze wraca myślenie, że usługa komunalna powinna być jak najtańsza, a być może 
nawet bezpłatna. Tak oczekują od radnych wyborcy. Podkreślił, że nie ma możliwości 
płacenia mniej bez obniżenia standardu. Nie ma takich miast w Europie, które by 
działały na całym układzie komunikacyjnym bez jego wspomagania finansowego. 
Natomiast wspomaganie finansowe zależy w prostej linii od wysokości ceny biletu i 
układu komunikacyjnego.   
 
Do wypowiedzi odniósł się Grzegorz Chudomięt – nie zgodził się z tezą iż wyborcy, 
tj.  mieszkańcy Kędzierzyna-Koźla oczekują od radnych aby przejazd autobusami był 
jak najtańszy lub bezpłatny. Jednocześnie wyjaśnił, że mieszkańcom zależy aby 
komunikację miejską prowadzić w oszczędny sposób, a środki przeznaczane dzisiaj na 
dofinansowanie „tego potwora ekonomicznego” były wydatkowane  na inne potrzebne 
większości mieszkańcom cele. 
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z prośbą do Pani Prezydent aby osoby zarządzające 
firmą do momentu zawiązania spółki, tj. 7.10 2011 r.  przygotowały biznes plan np. na 
lata 2012-2015 i  założenia dla nowego zarządu, zawierające informację na temat 
struktury rekompensat, możliwości ograniczenia kosztów poprzez wprowadzenie 
zmian wewnątrz firmy np. zlecenie niektórych usług firmom zewnętrznym (np. prace 
porządkowe), zakup autobusów na gaz ziemny. 
 
Ryszard Pacułt przypomniał, że od paru lat prowadzona była dyskusja na temat 
potrzeby przeprowadzenia reform MZK i spowodowania aby zakład ten działał 
zgodnie z zasadami ekonomicznymi i potrzebami społecznymi. Temat ten był również 
dyskutowany na łączonym posiedzeniu trzech komisji problemowych i dzisiejszej 
sesji. W związku z tym należałoby podjąć decyzję i przyjąć lub odrzucić projekt 
uchwały. Osobiście jest za podjęciem uchwały. 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot  
poddała pod głosowanie projekt uchwały uwzględniający  sugerowane zmiany 
zgłoszone przez Ryszarda Pacułta  na wspólnym posiedzeniu komisji problemowych: 
 
„za” oddano 17 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 3 głosy 
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Uchwała Nr X/121/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
w sprawie likwidacji i przekształcenia Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego 

w Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
Ad. 6. 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 
Miasta Kędzierzyn-Koźle, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Kędzierzyn-Koźle oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 
 
Tadeusz Urbańczyk Przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej poinformował 
o pozytywnej opinii trzech komisji problemowych, tj. finansowo-gospodarczej, 
prawno-administracyjnej i strategii i rozwoju. 
 
Zbigniew Barszcz zwrócił się z pytaniem czy były rozważane możliwości pobierania 
odpłatności za korzystanie z przystanków MZK. 
 
Wyjaśnień udzielił Artur Widłak, Z-ca Prezydenta Miasta. Potwierdził, że takie 
możliwości były analizowane jednak problem jest w tym, że ogromna większość 
przystanków zlokalizowana jest przy drogach nie należących do gminy, lecz 
znajdujących się pod innym zarządem..  
W dalszej części nawiązał do wypowiedzi Grzegorza Mankiewicza, który w punkcie 
5. wskazywał na potrzebę opracowania biznes planu. Potwierdził, że taki plan zostanie 
opracowany przez nowy zarząd spółki po otrzymaniu  materiału wyjściowego, którym 
jest plan transportowy. 
 
Przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot  poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 20 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/122/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca  2011 roku 

 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Miasta Kędzierzyn-
Koźle, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kędzierzyn-Koźle oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Prowadząca obrady Elżbieta Czeczot ogłosiła 10 minut przerwy (od 16.15 do 16.25) 
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Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji kolejnych 
punktów przyjętego porządku obrad. 
 
Ad 7. 
 
1. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia statutów żłobków prowadzonych przez 
Gminę Kędzierzyn-Koźle 
 
(w dniu sesji radni otrzymali autopoprawkę podpisaną przez Z-cę Prezydenta Miasta 
Ewę Dudzińską dot. zapisów § 4, któremu nadaje się brzmienie: Uchwała wchodzi w 
życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Opolskiego.) 
 
Tadeusz Urbańczyk, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wojciech Jagiełło nawiązując do zapisu w § 12 ust. 1 o treści Zasady odpłatności za pobyt 
dzieci w Żłobku określa odrębna uchwała Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. - podzielił się swoimi 
wątpliwościami, że jest to niedobre sformułowanie ponieważ Rada ustala  wysokość i 
zasady  zwolnienia z opłat. Ponadto zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały brakuje 
zasad ustalania tych opłat w przypadku nieobecności dziecka, a taka regulacja 
powinna być wprowadzona.  
Na zakończenie wyjaśnił, że dzieli się swoimi wątpliwościami na sesji, gdyż projekt 
uchwały nie został skierowany pod obrady Komisji OKiKF.  
 
Leszek Dulęba, radca prawny Urzędu Miasta uzasadnił stanowisko, że nie ma 
nieprawidłowości w treści § 12. 
 
Wojciech Jagiełło kontynuując, zwrócił się z pytaniem czy nie powinny być ustalone 
zasady w przypadku nieobecności dziecka ? 
 
Leszek Dulęba, radca prawny Urzędu Miasta udzielając wyjaśnień powołał się na 
regulacje zawarte w art.11 ust. 2 pkt 4 ustawy o opiece nad dziećmi w wielu do lat 3, 
który brzmi: 
2. Podmiot, który utworzył żłobek lub klub dziecięcy, ustala statut żłobka lub klubu 

dziecięcego, określając w szczególności: 
  4)   zasady ustalania opłat za pobyt i wyżywienie w przypadku nieobecności dziecka w 
żłobku lub klubie dziecięcym. 
 
Wojciech Jagiełło podziękował za możliwość podzielenia się swoimi wątpliwościami. 
 
Prowadząca obrady Elżbieta Czeczot po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do 
dyskusji, poddała projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie: 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
 (na prośbę Wojciecha Jagiełły wprowadzono zapis do protokołu, że głosował „przeciw” 
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Uchwała Nr  X/123/11 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 29 czerwca 2011 r.  
 

w sprawie ustalenia statutów żłobków prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn -Koźle. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
2. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Zespołowi Szkolno-Przedszkolnemu 

Nr 1 w Kędzierzyn-Koźlu, 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ryszard Pacułt 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radnie nie wnieśli żadnych uwag podejmując uchwałę jednogłośnie, tj. 21 głosów 
„za”. 
 

Uchwała Nr X/124/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
w sprawie nadania statutu Zespołowi Szkolno-Przedszkolnemu Nr 1   

w Kędzierzynie-Koźlu 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
3. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Publicznemu Gimnazjum nr 6 w 

Kędzierzynie-Koźlu, 
 
Przewodniczący Komisji OKiKF Ryszard Pacułt poinformował, że komisja po 
przeprowadzeniu krótkiej dyskusji w temacie ww. projektu uchwały wnioskowała aby: 
- w § 26.1 tj. „Uczeń ma prawo do:” dodać punkt 21 o treści: 
„złożenia skargi w terminie 7 dni do dyrektora szkoły, za pośrednictwem wychowawcy 
klasy, w przypadku naruszenia jego praw”, 
 
- w § 27.1 tj. „Uczeń ma obowiązek przestrzegać postanowień zawartych w statucie 
szkoły, zwłaszcza:” dodać  punkt 12 o treści: 
„dbać o schludny wygląd i nosić odpowiedni strój”, 
dodać punkt 13 o treści: 
„ niezwłocznie w formie pisma podpisanego przez rodziców/opiekunów prawnych 
usprawiedliwiać nieobecność na zajęciach lekcyjnych”, 
 
- w § 29 dodać ust. 5 o treści:  
„Rodzice/opiekunowie prawni mają prawo w formie pisemnej, w terminie 7 dni od 
powiadomienia, wnieść odwołanie od zastosowanej kary do dyrektora szkoły”. 
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Wnioski przyj ęto jednogłośnie (7 głosów „za”). 
 
Komisja jednogłośnie (7 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały wraz z przyjętymi wnioskami. 
 
Wojciech Jagiełło zwrócił się do radnych o poparcie wnioskowanych uzupełnień i 
podjęcie uchwały wraz z tymi poprawkami. Podkreślił, że są to zmiany formalne 
wynikające z przepisów prawa, a brak tych uzupełnień może spowodować uchylenie 
uchwały przez nadzór. 
 
Grzegorz Chudomięt podzielił się wątpliwościami dot. ogólnych sformułowań np. 
„schludny wygląd”. Brak definicji może powodować kłopoty z powodu różnej 
interpretacji ww. sformułowania.  
 
Leszek Dulęba, radca prawny Urzędu Miasta zgodził się z wątpliwościami Grzegorza 
Chudomięta. Jednocześnie wyjaśnił, że nie da się w całości uniknąć w tekstach rangi 
uchwały tego typu sformułowań. 
W dalszej części poinformował o swoim zastrzeżeniu do pierwszej propozycji zmiany,  
dot. prawa ucznia do złożenia skargi do dyrektora szkoły w przypadku naruszenie jego 
praw. Zwrócił uwagę, że uczniowie gimnazjum są osobami niepełnoletnimi. Po  
omówieniu ewentualnych konsekwencji z tytuły złożenia skargi przez osobę nieletnią 
zaproponował rozważenie takiej kwestii ale przez pryzmat uprawnień 
rodziców/opiekunów prawnych. Zastrzegł jednocześnie, że przedstawione wątpliwości  
zgłasza „na gorąco”, a ewentualna modyfikacja zapisów uwzględniająca jego sugestie 
będzie zależała od decyzji Rady. 
 
Ryszard Pacułt poinformował, że członkowie Komisji OKiKF  zdają sobie sprawę, że 
wnioski zawierają nieostre określenia, które mogą być różnie interpretowane. Zgodził 
się z Grzegorzem Chudomiętem, że określenie „schludny wygląd” może być różnie 
definiowane, jednak każda szkoła ma opracowany wewnętrzny regulamin, gdzie 
sprecyzowano to pojęcie. 
 
Wojciech Jagiełło zgodził się z wypowiedzią Grzegorza Chudomięta i Leszka Dulęby, 
radcy prawnego. Jednocześnie wyjaśnił, że wnioskowane zapisy zostały 
zaproponowane, gdyż projekt uchwały nie zawierał żadnych tego typu regulacji mimo, 
że istnieje taki wymóg prawny. Poinformował również, że treść proponowanych 
zapisów powstała przy współudziale Wydziału Oświaty i Kultury. Na zakończenie 
poinformował o uprawnieniach rady pedagogicznej do wprowadzenia zmian w 
uchwalonym przez Radę Miasta statucie.  
 
Stanisław Gładysz w wypowiedzi wskazał na rolę szkolnej dyscypliny w procesie 
wychowawczym  ucznia. 
 
Hubert Majnusz wyraził przekonanie, że młodzież z os. Cisowa nie będzie sprawiała 
problemów wychowawczych w gimnazjum. 
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Upewniwszy się, że wnioski Komisji OKiKF zostały przyjęte i wprowadzone w 
ramach autopoprawki, przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot poddała projekt 
uchwały -  uwzględniający autopoprawkę - pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos 
 

Uchwała Nr X/125/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r.  

 
w sprawie nadania statutu Publicznemu Gimnazjum Nr 6  w Kędzierzynie-Koźlu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych w Kędzierzynie-
Koźlu 

Oprócz projektu uchwały radni otrzymali: 
- tabelaryczne zestawienie  dot. wyliczenia opłaty dla gospodarstw jednoosobowych i 
wieloosobowych z uwzględnieniem kryterium dochodowego; 
- informacje uzupełniające dot. wprowadzenia zmiany uchwały o odpłatności za mieszkania 
chronione (pismo dyrektora MOPS datowane 13.05.2011 r.)  
 
Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji ZSSiR poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.. 
 
Tadeusz Urbańczyk poinformował, że również Komisja Prawno-Administracyjna 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wojciech Jagiełło nawiązując do wykazanej kwoty 801,44zł. dot. kosztu utrzymania 1 
mieszkania chronionego, poprosił o informację czy kwota ta uwzględnia płatności za 
media? 
 
Artur Widłak, Z-ca Prezydenta Miasta  wyjaśnił, że ww.  kwota to koszt utrzymania 1 
mieszkania, przy założeniu, że wszystkie mieszkania będą zasiedlone. 
 
Teresa Koczubik, dyrektor MOPS  w obszernym wystąpieniu objaśniła zasady 
ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych. 
Podała przykłady odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych wg. 
obowiązującej uchwały i wg. stawek zaproponowanych w projekcie uchwały. 
 
Grzegorz Chudomięt na wstępie przypomniał powody, którymi radni kierowali się  
podejmując decyzję o budowie mieszkań chronionych (powód  społeczno-moralny i 
ekonomiczny). W związku z powyższych chciałby otrzymać informację na temat 
zmian jakie zaszły po oddaniu mieszkań chronionych, tj.: 
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- ile osób z terenu Kędzierzyna-Koźla przebywa w innych gminach w placówkach 
typu domy pomocy społecznej i jakie koszty ponosi gmina z tego tytułu? 

- co zmieniło się w tej materii po wybudowaniu mieszkań chronionych ? 
 
Teresa Koczubik, dyrektor MOPS  udzielając odpowiedzi poinformowała, że koszt 
pobytu mieszkańca w domu pomocy społecznej wynosi od 2000.zł do 2500 zł a nawet 
do 3500. zł. Na dzień dzisiejszy w domach pomocy społecznej umieszczonych jest 80 
mieszkańców Kędzierzyna-Koźla. Z tego tytułu gmina dopłaca ok. 1 mln. zł. 
Zastrzegła, że w mieszkaniach chronionych nie mogą przebywać osoby wymagające 
całodobowej opieki (dla tych osób są placówki  typu domy pomocy społecznej). W 
dalszej części poinformowała o procedurze naboru do mieszkań chronionych. 
 
Mirosław Wantuła poprosił o informację na temat warunków jakie musi spełniać 
osoba ubiegająca się o zamieszkanie w lokalu chronionym ?  
 
Teresa Koczubik, dyrektor MOPS  wymieniła: wiek, niepełnosprawność i stan zdrowia  
powodujący problemy w samodzielnej egzystencji. Osoby do pobytu w mieszkaniach 
chronionych kwalifikuje komisja składająca się z lekarza, pielęgniarki  i pracownika 
socjalnego. Pod uwagę brana jest również sytuacja socjalno-bytowa mieszkańca 
ubiegającego się o możliwość zamieszkania w mieszkaniu chronionym. 
 
Elżbieta Czeczot  poinformowała o pionierskiej działalności gminy Kędzierzyn-Koźle 
w zakresie prowadzenia mieszkań chronionych. Okoliczność ta miała wpływ na kształt 
pierwszej uchwały Rady Miasta podjętej w marcu 2010 r. Dzisiaj z perspektywy czasu 
okazało się, że przyjęte szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt 
w mieszkaniach chronionych wymagają zmiany, gdyż są zbyt wysokie.  Zastrzegła 
również, że obniżenie odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym nie powinno 
być zrozumiane jako chęć pełnego zasiedlenia wszystkich mieszkań chronionych. 
Podkreśliła potrzebę zachowania dotychczasowych zasad kwalifikowania do pobytu w 
tych mieszkaniach.  
 
Rafał Olejnik poprosił o informację na temat planowanej rezerwy niezasiedlonych 
lokali mieszkalnych.  
 
Teresa Koczubik, dyrektor MOPS  poinformowała, że na awaryjne, trudne przypadki 
losowe planuje się zabezpieczyć 4-5 lokali.  
 
  
Telesfor Jankowski poprosił o informację czy p. Dyrektor MOPS wykorzystuje 
prawne możliwości występowania w imieniu rodziców o alimenty. 
 
Teresa Koczubik, dyrektor MOPS  poinformowała, że jak jest możliwość to występuje 
z powództwem przeciwko dzieciom. Jednocześnie zastrzegła, że rodzice nie chcą 
korzystać z takiej pomocy i niechętnie występują przeciwko dzieciom. Dlatego też 
tego typu możliwości stosowane są w skrajnych przypadkach.  



 16

Grzegorz Chudomięt wskazał na obowiązki dzieci wobec rodziców podzielił się 
również uwagą, że gmina powinna tylko w sytuacjach szczególnych przejmować te 
obowiązki.  
 
Leszek Dulęba, radca prawny odniósł się do kwestii obowiązku alimentacyjnego 
dzieci wobec rodziców – zgodził się z wyjaśnieniem pani dyrektor MOPS, że 
wystąpienie z powództwem o alimenty musi być za zgodą  rodziców. 
 
Następnie  ponownie głos zabrała  p. Teresa Koczubik, która odpowiadając na pytanie 
Stanisława Gładysza poinformowała o powodach rezygnacji trzynastu osób  
z zamieszkania w mieszkaniu chronionym (przypuszcza, że 5 osób uważało, że jest to 
zbyt droga forma pomocy, 3 osoby oczekują na miejsce w DPS, 7 osób podało inne 
względy osobiste). 
 
Grzegorz Peczkis pozytywnie ocenił dotychczasowe dokonania p. Teresy Koczubik, 
dyrektor MOPS w zakresie mieszkań chronionych.  
 
Ryszard Pacułt poprosił o informacje na temat odczuć mieszkańców przebywających 
w mieszkaniach chronionych. 
 
Teresa Koczubik, dyrektor MOPS zachęciła aby radni, np. członkowie komisji ZSSiR 
bezpośrednio sami zapytali o zdanie lokatorów budynku przy ul. Waryńskiego. 
Jednocześnie powołując się na swoje obserwacje poinformowała, że mieszkańcy są 
szczęśliwi i wdzięczni miastu za możliwość mieszkania w tym budynku. 
 
Rafał Olejnik przypomniał, że tematem zasadniczym jest odpłatność za pobyt 
w mieszkaniach chronionych, a tocząca się dyskusja nie dotyczy tematu. W związku z 
tym zaproponował zakończenie dyskusji. 
 
Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja ZSSiR w trakcie opiniowania projektu 
uchwały, dogłębnie przedyskutowała  temat mieszkań chronionych. Komisja 
pozytywnie oceniła taka formę pomocy adresowaną do starszych ludzi. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad 
Elżbieta Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/126/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w mieszkaniach chronionych w Kędzierzynie-Koźlu 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania przekształcenia ZOZ w Białej 
polegającego na likwidacji Medycznego Laboratorium Diagnostycznego 

 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji ZSSiR poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/127/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle    
z dnia 29 czerwca  2011 r.  

 
w sprawie zaopiniowania przekształcenia Zespołu Opieki Zdrowotnej w Białej 

polegającego na likwidacji Medycznego Laboratorium Diagnostycznego. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania przekształcenia Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Głuchołazach polegającego na ograniczeniu udzielanych świadczeń 
zdrowotnych, 

 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji ZSSiR poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/128/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle    
z dnia 29 czerwca 2011 r.  

 
w sprawie zaopiniowania przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach polegającego na ograniczeniu 
udzielanych świadczeń zdrowotnych. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dot. podwyższenia kapitału 
zakładowego  MZEC w Kędzierzynie-Koźlu Spółki z o.o. wniesienia wkładu na 
pokrycie tego podwyższenia i objęcia udziałów w zamian za wniesiony wkład, 

 
Robert Młodziński, Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 22 głosy, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/129/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r.  

 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego 

Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej w Kędzierzynie-Koźlu Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia udziałów w 
zamian za wniesiony wkład. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału 
zakładowego Miejskich Wodociągów i Kanalizacji w Kędzierzynie-Koźlu Spółki 
z ograniczoną odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego 
podwyższenia i objęcia udziałów w zamian za wniesiony wkład, 

 
Robert Młodziński, Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 22 głosy, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/130/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego Miejskich 
Wodociągów i Kanalizacji w Kędzierzynie-Koźlu Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością, 
wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia udziałów w zamian za wniesiony 
wkład. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace 

remontowe w zabytkowym budynku mieszkalnym wielorodzinnym, 
zlokalizowanym przy ul. Targowej 13-15 w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do 
rejestru zabytków województwa opolskiego, 

 
 
Wojciech Jagiełło poprosił o informację, czy podpisanie umowy z Dotowanym daje 
Gminie  gwarancję, że inwestycja zostanie wykonana. 
 
Janusz Kaczmarczyk, Z-ca Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 
Planowania Przestrzennego udzielając wyjaśnień poinformował, że kwestię tą reguluje  
uchwała Nr XXXVI/471/05 z dnia 26.08.2005r. w sprawie określenia zasad udzielenia 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków. Zwrócił uwagę, że ubiegający się o dotację musi 
wykazać się fakturami potwierdzającymi wykonane prace oraz dowód przekazania 
wykonawcy pieniędzy za te prace. Przy sporządzaniu protokółu odbioru wykonania 
prac bierze udział przedstawiciel Urzędu Miasta, przedstawiciel wojewódzkiego 
konserwatora zabytków oraz inwestor. Jeżeli warunki te nie zostaną spełnione to 
dotacja musi być zwrócona. 
 
Wojciech Jagiełło upewnił się, czy zdarzyła się sytuacja, że inwestycja realizowana 
cyklicznie przez okres kilku lat, na którą gmina przekazała dotację nie została 
zakończona. 
 
Artur Widłak, Z-ca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że dotacja przeznaczana jest na 
określone w umowie zadanie i z realizacji tego zadania inwestor jest rozliczany. 
 
Stanisław Gładysz poprosił o informację w jaki sposób rozliczane są dotacje udzielone 
na rzecz Wspólnoty Mieszkaniowej. 
 
Wyjaśnień udzieliła Halina Mińczuk, kierownik ABK Pogorzelec  i Janusz 
Kaczmarczyk, Z-ca Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 
Planowania Przestrzennego 
 
Zbigniew Barszcz, Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Ponadto nawiązując do kolejnych punktów zaplanowanych w porządku obrad dot. 
projektów uchwał w sprawie: 

10. udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym budynku 
mieszkalno-usługowym, zlokalizowanym przy ul. Piastowskiej 5 w 
Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego, 

11. udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym budynku 
mieszkalno-usługowym, zlokalizowanym przy ul. Rynek 1 w Kędzierzynie-
Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego, 
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12. udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym kościele 
parafialnym p.w. św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Kędzierzynie-Koźlu, 
wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego, 

13. udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowych 
obiektach zlokalizowanych przy ul. Orkana 14 w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanych 
do rejestru zabytków województwa opolskiego, 

poinformował, że ww. projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane przez 
komisję. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad 
Elżbieta Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/131/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r.  

 
w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym 
budynku mieszkalnym wielorodzinnym, zlokalizowanym przy ul. Targowej 13-15  
w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace 

remontowe w zabytkowym budynku mieszkalno-usługowym, zlokalizowanym 
przy ul. Piastowskiej 5 w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków 
województwa opolskiego, 

 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/132/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym 

budynku mieszkalno-usługowym, zlokalizowanym przy ul. Piastowskiej 5  
w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace 
remontowe w zabytkowym budynku mieszkalno-usługowym, zlokalizowanym 
przy ul. Rynek 1 w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków 
województwa opolskiego, 

 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
 „za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/133/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym 

budynku mieszkalno-usługowym, zlokalizowanym przy ul. Rynek 1  
w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace 
remontowe w zabytkowym kościele parafialnym p.w. św. Katarzyny 
Aleksandryjskiej w Kędzierzynie-Koźlu, wpisanym do rejestru zabytków 
województwa opolskiego, 

 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
 „za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 0. 
 
 

Uchwała Nr X/134/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowym 
kościele parafialnym p.w. św. Katarzyny Aleksandryjskiej w K ędzierzynie-Koźlu,  

wpisanym do rejestru zabytków województwa opolskiego. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace 

remontowe w zabytkowych obiektach zlokalizowanych przy ul. Orkana 14 w 
Kędzierzynie-Koźlu, wpisanych do rejestru zabytków województwa opolskiego, 
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Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
 „za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr X/135/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
w sprawie udzielenia dotacji na przeprowadzone prace remontowe w zabytkowych 

obiektach zlokalizowanych przy ul. Orkana 14 w Kędzierzynie-Koźlu,  
wpisanych do rejestru zabytków województwa opolskiego. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i wdrożenia programu pomocy społecznej 
pod nazwą Program aktywizacji społeczno – zawodowej bezrobotnych „Nowe 
Szanse” na rok 2011. 

 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji ZSSiR poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Robert Młodziński, Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował 
że również ta komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
O dodatkowe informacje na temat efektów realizacji programu „Nowe Szanse”. 
Poprosił Grzegorz Chudomięt. 
 
Odpowiedzi udzieliła  Teresa Koczubik, dyrektor MOPS oraz Elżbieta Czeczot 
(uzasadniła cele Programu)  
 
Radni jednogłośnie, tj. 22 głosami „za” podjęli ww. uchwałę. 
 

Uchwała Nr X/136/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn- Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r.  

 
w sprawie przyjęcia i wdrożenia programu pomocy społecznej pod nazwą Program 
aktywizacji społeczno – zawodowej bezrobotnych „Nowe Szanse” na rok 2011. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 
dziennych stawek opłaty targowej, zasad poboru i terminu jej płatności, 
zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów 
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i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnień z opłaty targowej na 
terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle 

 
Robert Młodziński, Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Zbigniew Barszcz  nawiązując do pisemnego uzasadnienia projektu uchwały, poprosił 
o podanie planowanych działań gminy wynikających z zaniechania poboru w drodze 
inkasa opłaty targowej na targowisku przy al. Jana Pawła II (hala „Manhattan”). 
 
Alina Janik, Skarbnik Miasta wyjaśniła, że zapis ten wynika z wyroku Trybunału 
Konstytucyjnego, którego konsekwencją jest zmiana ustawy o podatkach i płatach 
lokalnych.  Osoby, które dotychczas opłacały opłatę targową na terenie tego 
targowiska, będą obciążone podatkiem od nieruchomości. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, przewodnicząca obrad Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
 „za” oddano 22 głosy, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała  Nr X/137/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 
zasad poboru i terminu jej płatności, zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze 
inkasa, określenia inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnień z 
opłaty targowej na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kędzierzynie-Koźlu  

 
Na prośbę Wojciecha Jagiełło, informację na temat działalności Warsztatów Terapii 
Zajęciowej przedstawiła Elżbieta Czeczot (Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie). 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, podejmując uchwałę jednogłośnie, tj. 
„za” oddano 21 głosów. 
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Uchwała Nr X/138/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie 

dofinansowania działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kędzierzynie-Koźlu  
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
 
Ad. 8. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2011. 
 
Robert Młodziński, Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
 
Grzegorz Chudomięt wyraził niepokój z powodu powtarzających się przypadków 
przedkładania radnym dodatkowych autopoprawek do projektów uchwał w sprawie 
zmian w budżecie miasta. Zwrócił uwagę, że nie wszystkie zadania ujęte 
w autopoprawce mają charakter nagłych i wymagają pilnej realizacji (np. 
pomalowanie sal lekcyjnych za kwotę 10 tys. zł., czy zakup zabawek i pomocy 
dydaktycznych). Tego typu zadania powinny być zaplanowane i realizowane wg. 
przyjętego harmonogramu.  
 
Alina Janik, Skarbnik Miasta poinformowała o stosowanej praktyce kierowania dla 
poszczególnych placówek oświatowych kwot, które w ciągu roku zostały 
wygenerowane jako dochód placówki. 
 
Grzegorz Chudomięt podtrzymał swoje wątpliwości – podał inny przykład (zapis na 
str. 2 autopoprawki dot. wydatków bieżących – 380.305.74 zł. w tym: wydatki 
związane z realizacją zadań statutowych – 90,45 zł wynagrodzenia i składki od nich – 
380.215,29zł.) 
 
Rafał Olejnik zwrócił się z pytaniem dot. zapisów na str. 2 uzasadnienia do projektu 
uchwały pkt 3. b)c)d) dot. zwiększenia wydatków  
 
Wyjaśnień udzieliła Alina Janik, Skarbnik Miasta. 
 
Grzegorz Chudomięt poprosił o informacje na temat ewentualnych konsekwencji w 
przypadku zrezygnowania z  wydatków na kwotę 40.000,00zł. zaplanowanych na 
odnowienie subskrypcji posiadanego przez gminę oprogramowania Autodesk 
Topobase Client 2011 oraz na asystę techniczną programowania bazodanowego 
ORACLE Spatial 11g.dofinansowania 
 
Grzegorz Peczkis podał przykład swojej uczelni – uzasadnił potrzebę dokonania ww. 
zakupu. 
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Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji – prowadząca obrady Elżbieta 
Czeczot poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
 

Uchwała Nr X/139/11  
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  29 czerwca 2011r.     

 
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2011.   

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 9. 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej  prognozy 
finansowej 
 
Robert Młodziński, Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Stanisław Gładysz zwrócił się z pytaniem dot. zapisu „przewidywane wykonanie 
2010” 
 
Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Miasta Alina Janik – tytuł kolumny wynika z  programu 
ministerialnego, na który urząd opracowuje załączniki do uchwały. Poinformowała 
również o planach skonsultowania ww. kwestii w celu zaktualizowania zapisu.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji – prowadząca obrady Elżbieta 
Czeczot poddała pod głosowanie projekt uchwały: 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
 
 

Uchwała Nr X/140/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 czerwca 2011 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

Ad. 10.  
Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 
i zapytania. 
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Ryszard Pacułt podziękował Janowi Kwiczakowi, Kierownikowi Wydziału Ochrony 
Środowiska i Infrastruktury   za sprawną odpowiedź na pisemną interpelację złożoną 
w pierwszej części dzisiejszych  obrad oraz za obszerne wyjaśnienia p. Beaty 
Pierzchlewicz, Kierownik Wydziału Promocji, Rozwoju i Sportu  do  przedstawionych 
na poprzedniej sesji uwag dot. materiałów promocyjnych.  
 
Rafał Olejnik poruszył problem wywożenia do lasu starego sprzętu agd. i innych 
śmieci – podał przykład lasu między os. Kłodnica i Żabieniec. Zaproponował montaż 
słupków lub barierek, które utrudnią wjazd samochodom do lasu. 
 
Ewa Dudzińska, Z-ca Prezydenta Miasta poinformowała o braku środków 
finansowych na usuwanie dzikich wysypisk. 
 
Grzegorz Chudomięt poprosił o podjęcie działań w celu: 
- uporządkowania zaśmieconego lasu za halą sportową, 
- usunięcia z trawnika przy ul. Lompy pozostałości po ściętym drzewie zwalonym w 
czasie wichury. Zwrócił również uwagę, że obok zwalonych drzew stoją od wielu lat 
suche pnie drzew, które również należałoby usunąć. 
Ponadto zaproponował przeanalizowanie możliwości przeniesienia toalet z ul. 
Harcerskiej w inne bardziej uczęszczane miejsce 
 
Grzegorz Peczkis zaproponował zrezygnowanie z naprawy nawierzchni dróg 
technologią polegającą na zalaniu emulsją a następnie zasypaniu jej kamyczkami. 
Gryz, który nie przylega do emulsji stwarza zagrożenie dla użytkowników dróg, 
szczególnie dla rowerzystów i motocyklistów. Technologią tą była naprawiana 
ostatnio nawierzchnia al. Partyzantów i ul. Kościuszki. 
 
Ewa Dudzińska wyjaśniła, że gmina nie remontuje  ulic tą technologią, a zarządcą ww 
ulic jest Powiat. 
 
Wojciech Jagiełło poinformował o piśmie wojewody opolskiego w sprawie podjęcia  
stosownych  kroków zmierzających do stwierdzenia nieważności uchwały Nr 
VIII/98/11 z 28 kwietnia 2011 r. w sprawie opłat za świadczenie usług wykraczających 
poza realizację podstawy programowej wychowania przedszkolnego w przedszkolach i 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Kędzierzyn-
Koźle. Przypomniał, że w trakcie procedowania ww. uchwały zgłaszał szereg uwag i 
wątpliwości dot. zasadności zapisów w projektowanej uchwale. Wyraził ubolewanie, 
że radni nie wzięli pod uwagę jego uwag, czego konsekwencją jest skarga wojewody  
do WSA na uchwałę Rady. Ponadto poinformował, że także dzisiaj podjęta uchwała w 
sprawie żłobków ma wady prawne, które mogą spowodować uchylenie jej przez 
wojewodę. Jednocześnie przypomniał, że głosował „przeciw” podjęciu tej uchwały. 
 
Elżbieta Czeczot, Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że do dnia 
dzisiejszego nie otrzymała pisma wojewody w sprawie skargi na uchwałę Nr 
VIII/98/11 stąd nie ma wiedzy na czym polegają uchybienia. Zadeklarowała 
przeanalizowanie uchwały po zapoznaniu się z zastrzeżeniami wojewody. 
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Jednocześnie przypomniała, że nadzór i kontrola uchwał pod względem prawnym 
należy do uprawnień wojewody i dotyczy nie tylko Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, 
ale również innych rad gmin.  
 
Wojciech Jagiełło poinformował, że jego wystąpienie do wojewody miało na celu 
upewnienie się, czy jego wątpliwości dot. niektórych zapisów w uchwale Nr 
VIII/98/11 są zadane, czy nie. Zwrócił uwagę, że nie był to wniosek o wszczęcie 
postępowania lecz zapytanie.  
 
Adam Sadłowski zwrócił uwagę na zniszczone płyty chodnikowe w okolicy 
skrzyżowania al. Jana Pawła II i Wojska Polskiego. Przypuszczalnie zniszczenia 
spowodował ciężki sprzęt wykorzystywany do obsługi imprez z okazji Dni Miasta. 
 
Ewa Dudzińska, Z-ca Prezydenta Miasta poinformowała o planowanych działaniach w 
celu usunięcia szkód.  
 
Adam Sadłowski zaproponował przeprowadzenie jesienią debaty na temat stanu drzew 
w mieście, ze wskazaniem miejsc, gdzie rosnące drzewa zagrażają bezpieczeństwu lub 
powodują zniszczenia (np. korzenie uszkadzają nawierzchnie chodnikowe). 
Jednocześnie zaproponował aby w okresie wakacyjnym radni podczas wyjazdów 
podpatrywali różne ciekawe rozwiązania z innym miejsc poprawiające estetykę i 
wizualizację miasta, w kontekście możliwości ich zastosowania w Kędzierzynie-
Koźlu. 
 
Robert Młodziński zaproponował rozważenie możliwości wykonania dodatkowych 
urządzeń (np. pasy akustyczne), które będą sygnalizowały kierowcy, że zjechał z pasa 
jezdni na ścieżkę dla rowerzystów. Problem ten występuje szczególnie na ścieżce 
prowadzącej do os. Azoty. 
 
Ewa Dudzińska, Z-ca Prezydenta Miasta zadeklarowała pisemne wystąpienie do 
zarządcy drogi i Policji. 
 
Grzegorz Chudomięt nawiązując do wypowiedzi Wojciecha Jagiełły przypomniał, że  
w poprzednich kadencjach również zdarzały się przypadki składania skarg przez 
wojewodę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Zwrócił uwagę, że służby 
prawne wojewody mogły wnieść uwagi do uchwały w ciągu 30 dni. Jego zdaniem 
problem nie jest jednoznaczny stąd wojewoda skierował skargę do WSA. 
 
Rafał Olejnik zwrócił uwagę, że radni głosując przedłożone projekty uchwał bazują 
głównie na wiedzy i autorytecie radców prawnych opiniujących te projekty. 
 
Halina Mińczuk nawiązując do wykazu terenów utrzymywanych przez Wydział 
Ochrony Środowiska i Infrastruktury oraz Wydział Zarządzania Drogami 
poinformowała o przypadkach powielania prac na terenach. W związku z tym  
zwróciła się z prośbą do Pani Prezydent aby Miejski Zarząd Budynków Komunalnych 
otrzymał wykaz terenów wraz z numerami działek i informacją jakie firmy utrzymują 
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te tereny. Ponadto zwróciła się z prośbą o spowodowanie uformowania korony drzewa 
i wykoszenie terenów zielonych w rejonie ul. Kozielskiej i  Chopina.  
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z prośbą o uzupełnienie gminnych placów zabaw w 
regulamin korzystania z tych placów oraz umieszczenia tabliczek informujących o 
zakazie palenia papierosów na terenie placów zabaw. Jednocześnie zaproponował aby 
z podobną sugestią wystąpić do  spółdzielni mieszkaniowej. 
 
Ewa Dudzińska, Z-ca Prezydenta Miasta przypomniała o ustawowym zakazie palenia 
papierosów w miejscach publicznych, stąd nie ma potrzeby montowania dodatkowych 
tabliczek. Jednocześnie zadeklarowała wzmożenie  patroli Straży Miejskiej okolic 
placów zabaw. 
 
Ad. 11. 
Wolnie wnioski – brak  
 
Ad. 12.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta 
Czeczot  zamknęła  X sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 
 

Przewodnicząca obrad 
Elżbieta Czeczot  

 
Sesja zakończyła się o godz. 18.50 
Protokółowała  H. Olkowska 
 
 
 


